
№ 4   
9 листопада 2024 року

Андрій Ковач  
про цифровізацію 
Хустської громади: 
нові можливості  
для мешканців

Безпечне майбутнє  
та робочі місця: 
Як Bakery Food 
Investment інвестує  
в розвиток Хуста

Капітальний ремонт 
даху в Хустській 
лікарні: крок до 
енергоефективності

Стор. 2

Стор. 3–4

Стор. 7

Нещодавно Прези-
дент України Во-
лодимир Зелен-
ський провів на 

Закарпатті повноцінний 
робочий день, який був 
сповненим зустрічами 
з бізнесом, з керівника-
ми територіальних гро-
мад, цікавими діалогами 
та відвідинами наших 
захисників, які прохо-
дять реабілітацію піс-
ля поранень. Цей один 
насичений день став 
прикладом особливого 
інтересу керівництва 
держави до Закарпаття 
не лише, як до тилового 
регіону, а й як до україн-
ського інвестиційного 
майданчику та прихи-
стку для релокованих 
підприємств.

Бронювання 
працівників, 
кредитні 
програми, 3000 
нових компаній 
та 530 мільйонів 
для підтримки 
закарпатського 
Бізнесу

Насамперед Воло-
димир Зеленський 
зустрівся в області з 
представниками бізне-
су Закарпаття у рамках 
економічної платформи 
«Зроблено в Україні». 
«Закарпаття розвиваєть-
сял. Через війну сюди 
переїхало багато людей, 
велика кількість релоко-
ваного бізнесу працює 
саме тут», – констатував 
Глава держави. Пре-
зидент зауважив, що 
місцевий бізнес співп-
рацює з центральною та 
регіональною владою, 
а релоковані підприєм-
ства створюють робочі 
місця в регіоні. Власне 
на одному з таких під-
приємств і пройшла 
зустріч.

Володимир Зелен-
ський також поспілку-
вався з підприємцями, 
зокрема з представ-
никами релокованих 
компаній із Харкова, 
Мелітополя, Дніпра та 
Нікополя, Краматорська 
та інших міст України. 
Крім того, під час зустрічі 
обговорили підтрим-
ку таких підприємств, 
розширення програ-
ми «Доступні кредити 
5-7-9%» для місцевого 
бізнесу, запуск цільо-
вих кредитних програм, 
безперебійне енерго-
забезпечення підпри-
ємств та бронювання 
їхніх працівників.

П е р ш и й  в і ц е -
прем’єр-міністр – міністр 
економіки Юлія Свири-

денко, яка приїхала з 
Президентом, зазначи-
ла, що Закарпаття стало 
одним із лідерів за кіль-
кістю релокованого біз-
несу. Офіційно в регіоні 
зареєстровано близько 
400 таких підприємств. 
Крім того, зростає кіль-
кість нових компаній. 
Порівняно з 1 січня 2022 
року зараз їх у області 
на 3 000 більше. Серед 
них лідери за галузями 
– машинобудування, 
металообробка, дере-
вообробка та сільське 

господарство. У межах 
ініціативи «Зроблено в 
Україні» на підтримку 
закарпатського бізнесу 
цьогоріч було передба-
чено щонайменше 530 
млн грн. «Виробники 
регіону вже активно 
користуються цими ін-
струментами, зокрема 
доступними кредитами, 
грантами, програмою 
розвитку індустріальних 
парків. Ми очікуємо, що 
всі програми в межах 
політики «Зроблено в 
Україні» будуть продов-
жені й наступного року», 
– повідомила Юлія Сви-
риденко. Завдяки зо-
крема й новому бізнесу, 
торік вдалось у 1,7 раза 
збільшити надходження 
до місцевих бюджетів 
на фоні 2021 року. До-
даткове навантаження 
з податку на прибуток 
по області становить 
3,4%, що є найбільшим в 
Україні. Приріст податку 
на прибуток до минуло-
го року став понад 300%.

Крім того, на Закар-
патті діє 9 індустріаль-
них парків. Один із них 
уже отримав підтвер-
дження на отримання 
держпідтримки – в ін-
дустріальному парку 

«Термінал» будуть побу-
довані залізничні колії 
та електроінфраструк-
тура на загальну суму 
316,6 млн гривень. З бю-
джету профінансують 
приблизно 148 млн грн 
з цієї суми.

Для малого і мікробіз-
несу в області працює 
вже три офіси «Зробле-
но в Україні», у тому чис-
лі і в Хусті, де можна 
дізнатися про актуальні 
програми підтримки ма-
лих підприємців – мікро-
гранти, програми пере-

навчання та навчання, 
програми компенсації 
працевлаштування різ-
них.

як підтримати 
україну та вести 
діалог  
з міжнародними 
партнерами:  
про що президент 
спілкувався  
з керівниками 
закарпатських 
громад

Відрадно, що Пре-
зидент не обмежився 
лише спілкуванням 
із вузьким колом чи-
новників, а зустрівся і 
провів майже годинний 
діалог із очільниками 
територіальних громад 
Закарпаття. Він, зокре-
ма, обговорив із ними, 
питання релокації бізне-
су, функціонування ряду 
державних програм та 
про діалог угорських 
громад Закарпаття з 
Угорщиною.

«Зустрівся з керівни-
ками територіальних 
громад та районів За-
карпаття. Дякую за те, 
що підтримуєте армію, 
наших людей, прийма-

єте релокований бізнес. 
Під час війни треба пра-
цювати, підтримуючи 
обороноздатність не 
лише нашої держави, а 
й громадян України», – 
написав Зеленський у 
своєму телеграмі одразу 
після візиту.

За його словами, на 
зустрічі також було обго-
ворено участь територі-
альних громад у роботі 
над внутрішнім Планом 
посилення та важли-
вість єдності українців, а 
також важливість співп-

раці з громадами кра-
їн-партнерів, які мають 
потенціал для посилен-
ня ЗСУ. «Окрема увага 
– гарантіям безпеки для 
України з боку союзни-
ків, інтеграції до ЄС та 
НАТО, діалогу угорської 
громади Закарпаття з 
Угорщиною», – наголо-
сив президент.

«Цей План розро-
бляється дуже деталь-
но. Звичайно, у ньому 
є робота громад. Ви 
обов’язково отримаєте 
перший проєкт цього 
плану, пункти, де грома-
ди мають максимально 
підтримувати кожного 
громадянина на своєму 
рівні», – сказав Зелен-
ський, слова якого наво-
дить пресслужба глави 
держави.

На зустрічі обгово-
рили й розвиток ін-
дустріальних парків, 
розбудову пунктів при-
кордонного пропуску, 
ремонт доріг, продов-
ження державної суб-
венції на безоплатне 
харчування школярів 
початкових класів та 
співпрацю з іноземним 
бізнесом.

Продовження  
на 2 стор

Зеленський на Закарпатті: 
ключові моменти візиту Президента
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володимир 
зеленський: 
«завжди честь 
зустрітися з нашими 
захисниками...»

У ході візиту Глава держави 
Володимир Зеленський та 
виконувач обов’язків голови 
ОВА Мирослав Білецький 
відвідали Обласний центр 
нейрохірургії та неврології в 
Ужгороді, де відновлюються 
наші захисники. Після вве-
дення в експлуатацію нового 
корпусу цього закладу, ре-
конструкцію якого заверши-
ли за допомогою програми 
«Велике будівництво», кіль-
кість нейрохірургічних втру-
чань у Центрі зросла більш 
ніж удвічі. Тут, зокрема, ви-
конуються і складні операції 
військовим після поранень.

Зараз у Центрі відновлю-
ються бійці, які отримали 
поранення, захищаючи не-
залежність нашої країни на 

різних напрямках фронту. 
Президент України вручив їм 
державні нагороди.

«Завжди честь – зустрітися з 
нашими захисниками. В Ужго-
роді відвідав наших воїнів, які 
проходять реабілітацію після 
поранень, поспілкувався з 
ними та відзначив державни-
ми нагородами. Дякую від усіх 

наших людей – від усієї Украї-
ни – за все, що ви робите, щоб 
захистити Україну», зауважив 
Президент після цих відвідин. 
«Їхній подвиг, мужність, відда-
ність народу та присязі гідна 
поваги та шани від кожного 
з нас», – наголосив під час 
зустрічі з воїнами Мирослав 
Білецький.

хустський фідБек  
на візит президента

Хуст став першим містом, 
першою громадою Закарпат-
тя, яка вже наступного дня 
після візиту Президента дала 
фідбек у вигляді підтрим-
ки його Мирного плану або 
Плану перемоги. Зокрема, 
хустські депутати більшістю 
голосів прийняли рішення 
звернутися до міжнародних 
партнерів, міст-побратимів 
Ліпани, Сніна, Лєско, Хелм, 
Сірмабешеньєв, Сігету Мар-
мацієй, Комаром та інших з 
проханням також підтримати 
важливий документ, який 

покликаний наблизити для 
нашої країни справедливий 
мир. Слідом за Хустом до 
своїх партнерів звернулися 
Хустська районна рада, Пе-
речинська та Мукачівська 
територіальні громади.

Візит Президента вкотре 
засвідчив, що Закарпаття 
посідає чільне місце у під-
тримці України у важкий 
час. Область стала спільним 
домом для багатьох співві-
тчизників та бізнесів України 
та, попри війни, має всі шанси 
стати серйозним бізнесовим 
та інвестиційним-центром 
держави.

петро павлій

Ц ифровізація є важли-
вим кроком у розвит-
ку місцевих громад по 
всій Україні. Вона доз-
воляє не лише спро-

стити адміністративні процеси, 
але й значно покращити якість 
життя мешканців, забезпечую-
чи доступ до державних послуг, 
а також дає змогу підприємцям 
і громадянам ефективніше 
взаємодіяти з органами влади. 
Хустська громада, як і багато 
інших, активно впроваджує 
цифрові технології, орієнтую-
чись на зручність і ефективність 
для своїх жителів. У розмові з 
Андрієм Ковачем, заступни-
ком міського голови, ми дізна-
лися про ключові етапи цього 
процесу.

чому цифровізація 
вважаЄться 
неоБхідною для 
сучасних громад?

Цифровізація громади – 
процес, що дозволяє інтегру-
вати сучасні технології у різні 
сфери життя громади. Це не 
просто модний тренд, а справ-
жня потреба для розвитку 
сучасної громади.

Цифровізація – це насампе-
ред про відкритість громади 
для її мешканців. Вона забез-
печує двосторонній зв’язок 
між керівництвом громади 
та жителями, допомагаючи 
краще розуміти їхні потреби 
і запити, а також знаходи-
ти оптимальні шляхи для 
їх задоволення. Чим легше 
мешканцям взаємодіяти з 
керівництвом громади, тим 
ефективніші управлінські 
рішення.

Крім того, цифровізація – це 
не лише про зручне надання 
послуг у поточний момент. 
Вона також стосується стра-
тегічного бачення розвитку 
громади.

Завдяки цьому громади 
стають більш гнучкими, інно-
ваційними та здатними ефек-
тивно реагувати на сучасні 
виклики, такі як демографічні 
зміни, економічні проблеми 
або екологічні виклики.

Головна мета цифровіза-
ції територіальної громади 

– забезпечити комфортне, 
швидке і прозоре надання 
послуг та полегшити участь 
мешканців у житті громади. 
Завдяки цифровим рішенням, 
громадяни можуть зручно 
подавати звернення, запису-
ватись на прийом, отримувати 
довідки або інформацію про 
роботу органів місцевої влади 
онлайн.

Хотів би нагадати, що циф-
ровізація громад була прі-
оритетом уряду ще до пов-
номасштабного вторгнення. 
Зараз її актуальність ні скільки 
не втратилася, навпаки в умо-
вах обмеженості ресурсів, 
вона є як ніколи необхідною 
для їх раціонального розподі-
лу та отримання максимальної 
користі.

який рівень 
цифровізації нашої 
громади сьогодні?

На жаль, я вимушений кон-
статувати, що рівень циф-
ровізації нашої громади за-
лишається доволі низьким. 
Нам ще потрібно проробити 
багато роботи, щоб досягти 
бажаного. Ми розуміємо, що 
перед нами стоїть великий 
шлях: перш за все нам необ-
хідно оновити обладнання, 
яке дозволить забезпечити 
впровадження цифрових 
інструментів. До прикладу 
локальна мережа Хустської 
міської ради була побудована 
у 2007 році, з того часу вона не 

модернізовувалася та не ре-
монтувалася. Звичайно, ми з 
вами розуміємо, що з того часу 
рівень розвитку технологій 
надзвичайно зріс, і треба було 
крокувати в ногу з часом, а не 
допускати все до такого стану 
як зараз.

Також нам треба забезпечи-
ти доступність сучасних тех-
нологій для кожного жителя 
громади, впровадити зручні 
цифрові сервіси, а також по-
будувати ефективну систему 
електронного урядування. 
Проте ми маємо чіткий план 
дій і рішучість змінити ситуа-
цію на краще.

які основні проЄкти  
у сфері цифровізації 
ви Б хотіли виділити?

Одним з головних проєктів 
є впровадження геопорталу, 
де можна буде побачити вели-
кий масив інформації на мапі 
громади: генеральний план, 
план зонування, податкові 
зони, місця паркування, місто-
будівні умови та обмеження 
та багато іншої інформації, яка 
надасть можливість оператив-
но оцінювати поточний стан 
справ у громаді.

Ми також працюємо над 
впровадженням електронної 
системи документообігу, щоб 
скоротити час обробки запи-
тів. Отримати послугу за де-
кілька днів чи навіть годин уже 
не мрія, а реальність сього-
дення. Система електронного 

документообігу це основа, на 
якій тримається майже вся си-
стема цифровізації громади.

Особливу увагу приділяємо 
цифровій безпеці, адже захист 
персональних даних містян 
є одним із наших пріорите-
тів. Наразі ми впроваджуємо 
комплекс заходів, щоб убез-
печити всі електронні системи 
та сервіси від можливих кібе-
ратак та витоків інформації. 
Зокрема, ми використовуємо 
багаторівневу систему шиф-
рування даних, що значно 
ускладнює доступ для сторон-
ніх осіб. Окрім цього, кожен 
цифровий сервіс міської інф-
раструктури проходить регу-
лярний аудит на вразливості, 
що дозволяє вчасно виявляти 
та усувати потенційні загрози.

який вплив  
цих ініціатив  
на повсякденне 
життя мешканців?

«Моя мета – зробити так, 
щоб містяни відчули реальне 
полегшення у розв’язанні що-
денних питань. Ми хочемо мі-
німізувати черги в установах, 
скоротити час на отримання 
послуг і зменшити бюрокра-
тію. Наприклад, завдяки циф-
ровим рішенням людям не 
потрібно буде звертатися до 
Міської ради, щоб дізнати-
ся який перелік документів 
необхідний для отримання 
тієї чи іншої послуги або за-
писатися в чергу – це можна 
буде зробити онлайн, знахо-
дячись вдома. Такі рішення 
спрощують життя, економлять 
час і знижують рівень стресу, 
пов’язаного з бюрократични-
ми процедурами.»

що, на вашу думку, 
Є найБільшими 
викликами  
на цьому шляху?

Цифровізація – це довготри-
валий і багатогранний процес, 
і на цьому шляху є чимало 
викликів

Першим і найбільшим ви-
кликом для нас є те, що нам 
потрібно впроваджувати все 
з самого початку. В той час 

як наші колеги, до прикладу 
з Вінницької та Мукачівської 
громад працюють в цьому 
напрямку з 2009 та 2015 року 
відповідно, то ми починаємо 
лише тепер. Нам доводиться 
надолужити те, що було забуте 
багато років до цього: онов-
лення обладнання, навчання 
спеціалістів, пошук партнерів 
та коштів тощо. До прикладу 
лише на облаштування сер-
верної кімнати у нас пішло 
понад два місяці, а це лише 
перший етап.

Одним з викликів також є фі-
нансування ІТ проєктів. Впро-
вадження сучасних технологій 
вимагає інвестицій – від заку-
півлі обладнання та розробки 
програмного забезпечення 
до постійного обслуговування 
та оновлення систем. Шукати 
джерела фінансування та залу-
чати партнерів – одна з наших 
основних задач.

І, звісно, не можна забувати 
про культурний аспект. Часто 
працівники ради та мешканці 
громади не готові одразу пе-
реходити до цифрових послуг, 
бояться їх використовувати або 
не знають, як це зробити. Тому 
ми активно працюватимемо 
над підвищенням цифрової 
грамотності населення, про-
водимо інформаційні кампанії 
та навчання, щоб допомогти 
людям комфортніше відчути 
себе у новому цифровому се-
редовищі.

Всі ці виклики потребують 
часу, ресурсів та ефективного 
управління. Але ми впевнені, 
що поступово зможемо подо-
лати ці труднощі, щоб створити 
сучасне, комфортне цифрове 
середовище для нашої гро-
мади.

підсумок

Цифровізація стає реальні-
стю для нашої громади, і вже 
зараз багато послуг стають 
доступнішими для кожного 
мешканця. Основне завдання 
нашої команди з цифровізації 
– зробити так, щоб технології 
дійсно спрощували життя 
громади і приносили користь 
у кожен дім.

владислава калинич

Андрій Ковач про цифровізацію Хустської 
громади: нові можливості для мешканців
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Bakery Food Investment 
– один із найбільших 
постачальників хлібо-
булочних та заморо-

жених напівфабрикатів із 
дріжджового листкового тіста 
в Україні. За 20 років успіш-
ної роботи на ринку України 
Bakery Food Investment (BFI) 
став провідним виробни-
ком хлібобулочних виробів 
глибокої заморозки в країні, 
встановлюючи нові стандарти 
якості та інновацій у галузі. На-
разі компанія активно розви-
вається, і в рамках розширен-
ня виробничих потужностей 
будується новий завод у місті 
Хуст, що дозволить збільшити 
виробництво та забезпечити 
ще більшу доступність про-
дукції для споживачів по всій 
Україні.

Редакції «Вісника Хустщи-
ни» вдалося поспілкуватися 
з генеральним директором 
підприємства BFI, Євгеном 
Міщенко, який поділився пла-
нами щодо розвитку компанії 
та будівництва нового заводу 
в Хусті.

– доброго дня, пане Євге-
не! дякуємо за можливість 
зустрітися та поспілкувати-
ся. Bakery Food Investment 
(BFI) вже понад 20 років 
займає лідерські позиції на 
ринку україни, встановлю-
ючи нові стандарти якості 
та інновацій у виробництві 
хлібобулочних і замороже-
них продуктів. ви є першими 
в країні, хто вивів на ринок 
хлібобулочні вироби глибо-
кої заморозки. це величезне 
досягнення. розкажіть, будь 
ласка, як ви починали цей 
шлях і що стало головною ру-
шійною силою для розвитку 
компанії?

– Минулого року наше під-
приємство відзначило 20-річ-
чя. Спочатку ми розпочинали 
свою діяльність під відомою 
торговою маркою «Форнетті», 
і до 2019 року всі наші про-
дукти продавались у фран-
чайзинговій мережі, що налі-
чувала близько 850 торгових 
точок. «Форнетті», як і «Мак-
дональдс», стали першими 
гравцями на ринку стрітфуду в 
Україні, пропонуючи вуличну 
їжу, яка здобула популярність 
у міських умовах. З часом 
ринок вуличної їжі в Україні 
стрімко розвивався, а самі 
тренди змінювались значно 
швидше, ніж у Європі.

«Форнетті», як компанія з 
іноземними інвестиціями, 
будувала свій бізнес, орі-
єнтуючись на європейські 
тенденції, однак український 
ринок стрітфуду швидко 
адаптувався до нових реалій, 
і місцеві гравці почали про-
понувати споживачам більш 
різноманітний і доступний 
продукт. Це призвело до 
того, що споживачі поступово 
відмовлялись від «Форнетті», 
обираючи нові, більш сучас-
ні пропозиції. У результаті 
марка поступово втратила 
популярність.

У 2019 році глобальний біз-
нес «Форнетті» змінив влас-
ника – компанія перейшла від 
сімейної династії до великих 
монопольних корпорацій. 
Відтоді бренд розвивається 
під новою торговою маркою 
«Bakery Food Investment», і 
ми, як і раніше, виготовляємо 
продукцію для бізнесу в фор-
маті B2B.

– чому обрали саме мі-
сто хуст для розташування 
вашого підприємства. які 
фактори вплинули на це 
рішення?

– Наш завод знаходиться у 
Козельці, що на Чернігівщині. 
Проте виробнича площадка в 
Козельці вже вичерпала свої 
потужності. Тут встановлено 
дві високоавтоматизовані 
італійські лінії, які щодня ви-
робляють 80 тонн заморо-
женої продукції. З огляду на 
цю завантаженість і динаміку 
виробництва, ми, як бізнес, 
розпочали проєкт розширен-
ня виробничих потужностей у 
2023 році.

Спочатку ми планували 
розширення безпосередньо 

на існуючій виробничій пло-
щадці, додаючи нові цехи. 
Однак війна та наближеність 
до країни-агресора змусили 
нас переглянути наші плани. 
Для того, щоб зменшити ри-
зики для бізнесу, ми вирішили 
знайти нове місце для розши-
рення виробництва, яке було 
б менш вразливим до військо-
вих дій. І так сталося, що вибір 
впав на місто Хуст.

Ми обрали Хуст не лише че-
рез безпеку, але й через кілька 
інших факторів. По-перше, 
це стратегічне розташування 
поблизу кордону. Наближе-
ність до кордону важлива для 
нас, оскільки компанія вже 
сьогодні здійснює експорт 
продукції до восьми країн, 
зокрема до європейських 
країн, Туреччини та США. 
По-друге, це місто має цікаву 
атмосферу історичних подій 
і приваблює велику кількість 
туристів. Крім того, будівниц-
тво заводу в Хусті дозволить 
реалізувати ще одну важливу 
для нас місію – бути соціально 
орієнтованим бізнесом. Ми 
хочемо допомогти розвивати 
місцеві громади, створюючи 
нові робочі місця і будуючи 
взаємовигідні стосунки між 
бізнесом та місцевими жи-
телями. Це дозволить фор-
мувати стратегію «win-win», 
де і громада, і підприємство 
виграють.

Ще одним важливим ас-
пектом є можливість проде-
монструвати нашу продукцію 
більш широкому колу спожи-
вачів. Продукти Bakery Food 
Investment вже можна знайти 
в місцевих супермаркетах, 
таких як АТБ та АЛМІ, але ми 
хочемо зробити ще більше, 
показати, що піклуємося не 
лише про здоровий раціон 
споживачів, а й про їхні інші 
потреби. Тому на базі колиш-
ньої парковки «SILVERLAND» 
ми плануємо організувати су-
часну зону для відпочинку, що 
стане привабливим місцем як 
для жителів, так і для туристів.

– розкажіть більше про 
концепцію зони відпочинку 
на території підприємства?

– Ми маємо амбітний план 
перетворити територію 
навколо нашого майбутнього 
заводу в Хусті не лише на ви-
робничий хаб, а й на важли-

вий центр для відпочинку та 
дозвілля. Ми хочемо створити 
місце, яке буде привертати 
увагу як місцевих жителів, так 
і туристів, і пропонувати їм не 
лише продукцію, а й цікаві 
можливості для відпочинку 
та розваг. І хоча завод ми пла-
нуємо запустити в травні 2025 
року, ми вже в цьому році роз-
почнемо реалізацію кількох 
цікавих ініціатив.

Цієї зими ми організуємо 
ковзанку з зоною фастфуду та 
гральними автоматами для ді-
тей. Восени та влітку на тери-

торії працюватиме картинг. Це 
дозволить людям різного віку 
знайти щось цікаве для себе і 
проводити час з родиною чи 
друзями на свіжому повітрі.

Також ми плануємо відкри-
ти пекарню-кав›ярню та піце-
рію. У нашому плані є також 
інфраструктура для електро-
мобілів – заправка для таких 
автомобілів стане важливою 
частиною зручності для тих, 
хто буде подорожувати через 
Хуст.

Додатково плануємо ор-
ганізувати кінодром. У нічну 
пору року картинг буде пе-
ретворюватися на місце для 
кінопоказів. Ми вже веде-
мо переговори з компанією 
Multiplex, щоб отримати лі-
цензії на трансляцію фільмів. 
Тобто, люди, які приїдуть на 
територію на своїх автомо-
білях, зможуть насолоджу-
ватися фільмами в форматі 
«drive-in». Крім того, коли 
закінчиться війна, ми плану-
ємо запустити ще один захо-
плюючий проект – це запуск 
повітряних куль. Це не лише 
незабутній досвід для відвід-
увачів, а й можливість звер-
нути увагу на нашу компанію 
як на соціально орієнтований 
бізнес.

Все це дозволить нам не 
тільки популяризувати нашу 
продукцію, але й значно со-
ціалізувати індустріальне ви-
робництво.

– створення такого підпри-
ємства в хусті – це значний 
крок для розвитку не тільки 
вашої компанії, але й для 
місцевої громади. скільки 
робочих місць ви плануєте 
створити, та які умови за-
пропонуєте потенційним 
працівникам?

– Попри те, що ми орієн-
товані на високий рівень ав-
томатизації, що дозволяє за-
безпечити стабільну якість 
продукції та знизити собі-
вартість без зміни рецептур і 
використання дешевших ма-
теріалів, людський фактор все 
одно відіграє важливу роль у 
нашому виробництві. Наразі 
ми плануємо створити від 280 
до 300 робочих місць після 
запуску всіх чотирьох вироб-
ничих ліній на новому заводі. 
Це будуть як виробничі, так і 
адміністративні посади, а та-

кож робочі місця в логістиці та 
обслуговуючих службах.

Ми розуміємо, що на сучас-
ному ринку праці важливо 
бути не лише стабільним 
роботодавцем, але й пропо-
нувати працівникам прива-
бливі умови. Для цього ми 
вже розпочали внутрішнє ан-
кетування серед потенційних 
працівників, щоб зрозуміти 
їхні потреби і побажання. В 
процесі анкетування, спіл-
куючись із працівниками на 
інших підприємствах та через 
центри зайнятості, ми зрозумі-

ли, що для хустян стабільність 
роботи – це на першому місці. 
Вони шукають роботу, де під-
приємство надійно працює, 
без постійних перебоїв чи 
тимчасових зупинок. Це дуже 
важливо, і ми можемо з упев-
неністю сказати, що на нашо-
му заводі така стабільність 
буде. Ми вже працюємо 20 
років в Козельці, і цей досвід 
дозволяє нам гарантувати 
стабільність і в Хусті.

Що стосується зарплати, ми 
гарантуємо офіційну, ринкову 
оплату праці, яка не нижча за 
середній рівень по регіону, а 
для деяких посад навіть вища, 
ніж у наших конкурентів. Крім 
того, ми не обмежуємо наших 
працівників в можливості 

заробляти більше. У нас є си-
стема кваліфікаційних розря-
дів, завдяки якій працівники 
можуть підвищувати свою ква-
ліфікацію та заробіток. Тобто, 
після випробувального тер-
міну вони можуть переходити 
на вищі категорії, отримуючи 
додаткові 10-15% до заробітної 
плати.

Важливою частиною на-
шої стратегії є можливість 
для працівників працювати 
більше, якщо це їм зручно. 
Наш графік дозволяє зміню-
вати кількість робочих змін у 
місяці: ми працюємо з 7 до 7, 
і працівники можуть працю-
вати більше, заробляючи до 
25 змін на місяць, якщо вони 
цього бажають. Ми також 
не забуваємо про комфорт 
наших співробітників. Ми 
забезпечуємо їх спеціальним 
одягом, який надається без-
коштовно, а також безкоштов-

но доставляємо працівників 
на роботу та забираємо після 
зміни з місць їх проживання. 
Крім того, ми надаємо безко-
штовне харчування, органі-
зовуємо підвищення квалі-
фікації для бажаючих, а також 
забезпечуємо всі законодавчі 
пільги – оплати відпускних, 
лікарняних, допомогу при 
народженні дитини та іншу 
соціальну підтримку.

Ми віримо, що ці умови 
дозволять нам залучити най-
кращих працівників, а також 
сприятимуть їхньому довго-
строковому розвитку в на-
шій компанії. Ми не просто 
створюємо робочі місця – ми 
створюємо умови для профе-
сійного зростання та кар›єр-
ного розвитку.

– які зарплати ви пропо-
нуєте працівникам? і чи є 
можливість заробити біль-
ше, працюючи в нічні зміни?

– На сьогодні заробітна 
плата для виробничої зміни, 
яка триває з 7 ранку до 7 
вечора, складає від 1200 до 
1500 гривень за одну зміну. 
Якщо працівник працює в 
нічні зміни, то ми надаємо 
додаткову доплату – 15% від 
базової ставки. Наприклад, за 
15 виробничих змін на місяць, 
з яких 7-8 будуть нічними, 
працівник може заробити 
значно більше. Ми намагає-
мося бути гнучкими в цьому 
плані і забезпечити працівни-
кам можливість вибору.

– чи плануєте ви співпра-
цювати з місцевими поста-
чальниками сировини для 
вашого заводу, і які критерії 
важливі при виборі таких 
постачальників?

– Ми вже маємо визначе-
ний перелік постачальників 
завдяки багаторічному дос-
віду роботи на нашому заводі 
в Козельці. Однак є певні 
види сировини, які з логіс-
тичної точки зору вигідніше 
закуповувати саме в місцевих 
постачальників, і ми активно 
працюємо в цьому напрямку. 

Наприклад, ми маємо намір 
налагодити постачання таких 
продуктів, як борошно, цукор, 
сіль, а також солодкі напов-
нювачі: ягоди, овочі та фрукти.

Проте, навіть для місцевих 
постачальників, наші вимо-
ги до якості та сертифікацій 
надзвичайно високі. Ми пра-
цюємо за міжнародними стан-
дартами, що дозволяє нам 
постачати нашу продукцію не 
лише по Україні, але й на між-
народні ринки, включаючи 
США та країни Європи.

Крім того, ми маємо специ-
фічні вимоги щодо сировини, 
адже наша продукція є ха-
ляльною. Ми використовуємо 
лише халяльну сировину, і 
це дозволяє нам продавати 
продукцію на ринках Азії та 
інших країн, де є попит на таку 
сертифікацію.

Продовження  
на 4 стор

Безпечне майбутнє та робочі місця: 
Як Bakery Food Investment інвестує в розвиток Хуста
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Безпечне майбутнє та робочі місця: 
Як Bakery Food Investment інвестує в розвиток Хуста

25 жовтня в місті Хуст 
відбулося офіційне 
відкриття оновле-
ного гуртожитку 

комунального закладу «Хуст-
ський професійний ліцей 
сфери послуг» Закарпатської 
обласної ради. Ця подія стала 
важливою, адже з 2022 року 
гуртожиток слугує прихист-
ком для жителів Донецької, 
Луганської, Херсонської та 
Сумської областей, які були 
вимушені залишити свої до-
мівки через війну. На заході 
були присутні представники 
Гуманітарної місії «Проліска» 
та міська влада, зокрема в.о. 
міського голови Василь Гу-
баль із заступниками.

На сьогодні в гуртожитку 
проживає 103 внутрішньо пе-
реміщених особи (ВПО). Кім-
нати були облаштовані нови-
ми меблями та технікою, що 

суттєво покра-
щило умови 
проживання. 
На одному по-
версі можуть 
розміщувати-
ся 30-36 осіб, 
а для зручнос-
ті та безпеки 
мешканців на 
5-ому повер-
сі оселилося 
більш молоде 
покоління, тоді 
як люди стар-
шої вікової ка-
тегорії мешка-
ють на нижчих 
поверхах.

О д н і є ю  з 
в а ж л и в и х 
новацій гур-
тожитку став 
інфопростір, 
де мешканці 

можуть отримувати інформа-
цію, спілкуватися та займа-
тися навчанням. Це створює 
сприятливі умови для соціа-
лізації та підтримки громади.

Допомогу в облаштуванні 
гуртожитку надала Гумані-
тарна місія «Проліска», яка 
активно працює над підтрим-
кою внутрішньо переміщених 
осіб. Завдяки їхнім зусиллям 
вдалося поліпшити умови 
проживання та забезпечити 
мешканців необхідними ре-
сурсами.

«Місія «Проліска», за фі-
нансової підтримки Гумані-
тарного фонду для України 
(UHF), облаштувала кімнати 
гуртожитку меблями та тех-
нікою на загальну суму понад 
4 млн 140 тисяч гривень. На 
кожному поверсі було укомп-
лектовано 4 кухні всім не-
обхідним для приготування 

їжі: гарнітурами, побутовою 
технікою, мийками, змішува-
чами, столами для приготу-
вання їжі. Також створено 4 
їдальні з обідніми столами, 
стільцями, комодами та по-
лицями для зберігання про-
дуктів», – прокоментували 
представники Гуманітарної 
місії «Проліска».

Іван Подолей, в.о. дирек-
тора КЗ «Хустський профе-
сійний ліцей», підкреслив: 
«Сьогоднішнє відкриття – це 
важливий крок у наданні 
підтримки нашим мешкан-
цям. Ми прагнемо створити 
комфортні умови, де кожен 

зможе почуватися в безпеці 
та отримати необхідну допо-
могу».

«Дякуємо міжнародним 
партнерам та фондам, які під-
клали плече територіальній 
громаді і забезпечили ремонт 
такого необхідного житла 
для вимушено переселених 
осіб» – зазначив Дмитро Бі-
лецький.

Відкриття оновленого гур-
тожитку стало знаковою поді-
єю для людей, які опинилися 
в складних життєвих обста-
винах, і є ще одним кроком у 
напрямку відновлення спіль-
ноти.

Відкриття оновленого гуртожитку в Хусті: 
підтримка для вимушених переселенців

Продовження.  
Поч. на 3 стор.

– розкажіть, будь ласка, 
про асортимент вашої про-
дукції. чи можна сказати, що 
він залишився таким самим, 
як до 2019 року, коли працю-
вав бренд «форнеті»?

Частково так. Дійсно, флаг-
мани нашої продукції, які 
були популярні під брендом 
«Форнетті», залишилися в 
асортименті й до сьогодні. 
Це продукти, які не втратили 
свою популярність і навіть 
мають стабільний попит. 
Деяким з них уже понад 20 
років, і вони продовжують 
залишатися улюбленими у 
споживачів. Я сам, напри-
клад, народився в 1983 році 
і, будучи школярем і студен-
том, можна сказати, виріс 
на продуктах «Форнетті». Це 
ціле покоління людей, які 
на вулиці, після школи або 
університету, їли саме ці про-
дукти. Сьогодні, знаючи, як 
виготовляється цей продукт, я 
формую у своїх дітях правиль-
ні харчові звички – вони точно 
знають, що продукти, які ми 
виробляємо, безпечні, смачні 
і надають енергію, адже це 

швидкі вуглеводи для актив-
ного молодого покоління.

– відкриття нового заводу 
в хусті – це не лише роз-
виток вашої компанії, а й 
важливий крок для місцевої 
громади. як це вплине на 
економіку регіону?

Ви абсолютно праві. Запуск 
нового заводу дасть серйоз-
ний поштовх економічному 
розвитку місцевості. По-пер-
ше, ми створимо 200-300 но-

вих робочих місць. Це не лише 
можливість для людей знайти 
стабільну роботу, а й розвиток 
місцевих підприємств, які 
забезпечуватимуть завод не-
обхідними матеріалами.

Крім робочих місць, ми бу-
демо сплачувати податки, що 
дозволить наповнити місце-
вий бюджет. У цей непростий 
період війни, звісно, ми також 
враховуємо ситуацію із забез-
печенням обороноздатності, 

тому наш завод визнаний 
критичною інфраструктурою. 
Це дає нам можливість здійс-
нювати бронювання 50% пра-
цівників, включаючи жінок, 
що важливо для підтримки 
функціонування підприєм-
ства в цей складний час.

Ще однією перевагою є 
створення умов для розвит-
ку соціальної інфраструкту-
ри. Ми плануємо організува-
ти для наших співробітників 
комфортну зону відпочинку, 
щоб вони мали можливість 
відновлювати сили після 

роботи. Це буде не 
лише зона для ре -
лаксації, а й місце для 
соціальних ініціатив 
та проведення різно-
манітних заходів для 
колективу.

B a k e r y  F o o d 
Investment продов-
жує втілювати амбіт-
ні плани розвитку на 
українському ринку, 
впроваджуючи нові 
стандарти якості та ін-
новацій. Запуск ново-
го заводу в Хусті стане 
важливим етапом для 
не лише компанії, а й 
для розвитку місцевої 
громади, створюю-
чи нові робочі місця, 
сприяючи економіч-
ному зростанню та 
покращенню якості 
життя місцевих жи-
телів.

владислава калинич
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2 листопада у Львові 
відбувся Кубок України 
зі спортивних танців, 
організаторами та за-

сновниками якого виступи-
ли Міністерство молоді та 
спорту України та Асоціація 
спортивного танцю України.

Попри труднощі сього-
дення, непростий воєнний 
час, змагання зібрали чи-
малу кількість спортсме-

нів з 20 областей країни та 
відбулися на високому ор-
ганізаційному рівні. Закар-
патську область і зокрема 
Хустську територіальну гро-
маду представили вихованці 
Зразкового хореографічного 
колективу Танцювальний 
клуб «Еліт», які є членами 
збірної команди області. Про 
це повідомляє Управління 
культури, молоді і спорту 
Хустської міської ради.

Вихованці клубу – керів-
ник Заслужений тренер 
України, суддя вищої міжна-
родної категорії, президент 
Закарпатського відокрем-
леного підрозділу Асоціації 
спортивного танцю України 
Владислава Костак – про-
демонстрували неабияку 
майстерність, підготовку та 
здобули не тільки призові 
місця, а й вибороли Кубок 
України.

Представники клубу 
«Еліт» вкотре підкорили 
танцювальний олімп

Шашки-100 попу-
лярні в багатьох 
країнах світу. Гра-
ють в цю цікаву 

інтелектуальну гру на всіх 
континентах.

На цьогорічний чемпіонат 
світу в Польщу з’їхалися 316 
спортсменів із 20 країн. А 
ще представники, трене-
ри, батьки. Такої кількості 
учасників світового форуму 
давно не було. Видно, що 
шашки, як вид спорту, має 
позитивну тенденцію роз-
витку.

Цього разу в гірський на-
селений пункт Склярську 
Порембу прибула і чемпіон-
ка України, вихованка клу-
бу «Вікторія» Іршавського 
міського Центру позашкіль-
ної освіти Катерина Мой-
сей. Загалом збірну України 
представляли 17 спортсме-
нів різних вікових груп. В 
групі дівчат (19 років) було 
20 спортсменок.

Класична програма, яка 
тривала 7 днів, закінчилась 
тріумфом Катерини Мойсей. 
Наша спортсменка впевне-
но пройшла стартові тури 
і середину турніру. Перед 
фінальними турами в двох 
спортсменок – Катерини 
Мойсей і представниці Ні-
дерландів Кабберт Люсі – 
були високі, але рівні очкові 
здобутки.

Партії лідерів, в тому числі 
і нашої Катерини Мойсей, 
показували в прямому ефірі. 
Заключну дев’яту гру з пред-
ставницею Китаю Катерина 
порівняно швидко закінчи-

ла перемогою. Партія кон-
курентки, яка ще тривала, 
стала вирішальною в поділу 
першого-другого місця. Бо-
ротьбу на шашковій дошці 
дивилися вже в прямому 
ефірі в інтернеті.

Позиція добротна з обох 
сторін, та Люсі в рівній по-
зиції своїм напором і вели-
чезним бажанням виграти 
зуміла замучити суперницю, 
представницю Естонії, і вий-
ти на хорошу позицію. Але 
і вона витратила забагато 
сил, що і привело, в резуль-
таті багаточасової виснажли-
вої боротьби, до неточності. 
Хвилювання закінчилися. 

Використавши всі наявні 
можливості й бойові ресурси, 
спортсменки погодились на 
нічию.

Люсі, відставши на очко, 
зупинилась на «срібній 
сходинці». На третє місце 
вийшла представниця Поль-
щі Катаржина Пісарська. 
Перше місце і звання чемпі-
онки світу з шашок-100 серед 
дівчат вікової групи 19 років 
в представниці України Ка-
терини Мойсей!

Додамо, що в блискави-
чній програмі Катерина 
Мойсей виборола ще одну 
нагороду. На цей раз – срібну 
медаль!

Катерина Мойсей з Іршави 
стала чемпіонкою світу з шашок

Д нями у Брідському 
ЗЗСО І-ІІІ ступенів 
відбулась приємна 
подія – урочисто від-
крили оновлений 

спортивний зал. Цієї події 
чекали у навчальному закла-
ді майже рік, інформує Іршав-
ська міська рада.

Після капітального ре-
монту спортивного залу учні 
мають змогу займатись у 
приміщенні, де замінено 
вікна, оновлено освітлен-

ня, встановлена нова міцна 
підлога, зроблено побілку 
та пофарбовано спортивні 
споруди у залі.

Відкриття оновленого 
спортивного залу – це важ-
ливий крок у розвитку фі-
зичної культури та спорту 
серед учнів, що сприятиме 
їхньому здоров’ю та фізично-
му розвитку. Спільна праця 
міської влади, відділу освіти, 
місцевих підприємців та пра-
цівників школи дала чудовий 
результат.

Відкриття  
оновленого спортзалу  
у Іршавській громаді

Д ругий сезон проєкту 
Пліч-о-пліч Всеукра-
їнські шкільні ліги на 
Закарпатті у розпалі.
Для участі у наймасш-

табніших учнівських змаганнях 
країни зареєструвалися 2076 
команд. Про це на своїй сто-
рінці у Facebook повідомив 
т.в.о. голови Закарпатської ОВА 
Мирослав Білецький.

447 навчальних закладів, 
14810 учасників та учасниць 
боротимуться за першість у 
семи видах спорту: баскетбол, 
волейбол, гандбол, футзал, 
регбі-5, спортивне орієнту-
вання та чирлідинг.

Найактивніше реєструва-
лися команди навчальних 
закладів міста Ужгород – 
183, Міжгірської – 117, Хуст-
ської – 107, Виноградівської 
– 95, Королівської – 80, Ве-
ликобичківської – 78, Му-
качівської територіальних 
громад – 76.

«Упродовж навчального 
року школярів  очікують 
змагання на різних рівнях: 
шкільному, територіально-
му, районному, обласному 
та всеукраїнському.

Бажаємо нашим командам 
чудових результатів і яскра-
вих ігор!», – додав очільник 
краю.

Міжгірська та 
Хустська громади 
серед лідерів  
у області за кількістю 
команд у популярних 
змаганнях
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Щ об допомогти 
українцям, які 
опалюють свої 
житлові примі-
щення твердим 

паливом, Уряд ухвалив поста-
нову від 15.10.2024 № 1169 «Про 
надання додаткової підтрим-
ки населенню на придбання 
твердого пічного побутового 
палива в опалювальний се-
зон».

Таким чином, продовжено 
надання в поточному опа-
лювальному періоді запро-
вадженої торік додаткової 
підтримки на придбання 
твердого палива громадя-
нам, які мешкають у житло-
вих приміщеннях та не отри-
мують комунальну послугу з 
постачання теплової енергії 
для централізованого опа-
лення, не використовують 
природний газ або елек-
тричну електроенергію для 
індивідуального опалення.

Додаткова підтримка у 
2024 році виплачується за 
кошти партнерів, а також за 
кошти державного бюджету.

кому потріБно 
звернутись  
за додатковою 
підтримкою?

Для тих, кому у 2024 році 
вже призначено житлову 
субсидію / пільги, і отримувачі 
надавали від свого імені та від 
імені членів домогосподар-
ства згоду на збір, передання 
та оброблення персональних 
даних з метою здійснення 
виплати додаткової підтрим-
ки, не потрібно повторно 

звертатись та подавати заяву 
– розмір доплати перера-
хують за наявною в органах 
Пенсійного фонду України 
інформацією.

Ті домогосподарства, які 
ще не одержували житлову 
субсидію / пільги на при-
дбання твердого палива, 
але потребують державної 
допомоги, можуть зверну-
тися до органів Пенсійного 
фонду України з відповідною 
заявою в будь-який зруч-
ний спосіб: через сервісний 
центр органів Пенсійного 
фонду України особисто або 
засобами поштового зв’язку; 
через центр надання адмі-
ністративних послуг; через 
уповноважену посадову 
особу виконавчого органу 
сільської, селищної, міської 
ради відповідної територі-
альної громади або військо-
вої адміністрації.

Крім того, звернення може 
бути подане в електронній 
формі з кваліфікованим елек-
тронним підписом (через ве-
бпортал електронних послуг 

Пенсійного фонду України, 
мобільний застосунок Пен-
сійного фонду України).

як визначаЄться 
розмір?

Розмір додаткової під-
тримки визначається для 
кожного домогосподарства 
індивідуально, виходячи із 
підвищеного показника вар-
тості твердого палива. Він 
визначається як різниця між 
розміром субсидії / пільги, 
визначеним за збільшеним 
показником вартості твер-
дого палива, та розміром 
субсидії / пільги, виплаченої 
у 2024 році.

коли Буде здійснено 
виплату додаткової 
підтримки?

Орієнтовно виплати буде 
забезпечено до кінця грудня 
2024 року.

головне управління 
пенсійного фонду україни 

в закарпатській області

Українці, які опалюють своє 
житло дровами та вугіллям, 
отримають додаткову 
грошову виплату

Горінчівську громаду 
відзначили у спеціаль-
ній номінації «За най-
кращий Бюджет для 

громадян»

Днями у Києві відбувся 
форум «Бюджетна парти-
сипація в громадах», який 
став завершальною подією 
річного проєкту «Бюджетна 
партисипація від А до Я». Ця 
активність від HOVERLA / про-
єкт USAID в Україні та Громад-
ське партнерство «За прозорі 
місцеві бюджети» об’єднала 
20 громад-учасниць, які стали 
відкритішими і доступнішими 
для жителів.

На заході учасники й учасни-
ці поділилися практикою вті-
лення проєкту та тим, яке про-
довження мають напрацьовані 
ідеї вже поза проєктом.

У межах проєкту наша гро-
мада за підтримки експертів 
розробила «Бюджет для гро-
мадян» – буклет, що містить 

інформацію про бюджет гро-
мади простою мовою та з 
креативною візуалізацією; 
отримала дорожню мапу для 
посилення бюджетної прозо-
рості та партисипації; провела 
День бюджету, під час якого 
збирала ініціативи від жителів 
для формування бюджету гро-
мади 2025. Крім того, близько 
20 представників громади 
опанували інструменти бю-
джетної партисипації під час 
навчальних тренінгів.

Впровадження проєкту в 
Горінчівській територіальній 
громаді здійснювала команда 
працівників сільської ради на 
чолі з начальницею фінансо-
вого відділу Русланою Антонь.

«Завдяки проєкту ми підви-
щили стандарти бюджетного 
процесу в громаді, подвоїли 
прозорість та відкритість нашо-
го бюджету і отримали майже 
80 пропозицій від громадян», 
– коментує керівниця фінансо-
вого відділу Руслана Антонь.

Горінчівська громада 
відзначена «За найкращий 
Бюджет для громадян»

У цей складний для 
н а ш о ї  к р а ї н и  ч а с 
підтримка від між-
народних партнерів 

залишається надзвичайно 
важливою, адже це вклад у 
нашу перемогу. Днями Ке-
рецьківську громаду відвіда-
ли представники французь-
кої благодійної організації 
Ukraine De COEUR – Jef MB та 
Joel Rundstadler.

Разом із депутатами ради 
гості відвідали Керецьків-
ський ліцей та Березників-
ський ЗЗСО І-ІІІ ступенів. Ми-
хайло Мушка розповів про 
напрямки розвитку закладів, 
акцентував на труднощах, з 

якими зустрічається громада 
сьогодні.

Важливим кроком до про-
довження співпраці стало 
підписання Угоди побра-
тимства між Керецьківською 
сільською радою та містом 
Теруан (Франція). Основою 
угоди стала домовленість, 
спрямована на співпрацю, 
результатом якої може стати 
матеріальна або фінансова 
підтримка громади.

Дякуємо партнерам із 
Ukraine De COEUR за візит 
та сподіваємося на активну 
співпрацю в напрямку еконо-
мічного зростання громади, 
йдеться у дописі Керецьків-
ської територіальної громади.

Керецьківська 
сільрада підписала 
Угоду побратимства з 
французьким містом Теруан

Т.в.о. голови Закарпат-
ської ОВА Мирослав 
Білецький  повідо-
мив, що на Закарпатті 

з моніторинговим візитом 
перебувають представники 
Ради Європи, директорату 
Європейської Комісії з пи-
тань сусідства та переговорів 
щодо розширення, Держав-
ної служби України з етнопо-
літики та свободи совісті, а 
також народні депутати.

Їхня мета – оцінити ситуа-
цію, потреби національних 
меншин, зокрема ромів, 
доступ до якісної освіти мо-
вами нацспільнот.

«У межах зустрічі із деле-
гацією обговорили актуальні 
питання разом із представ-
никами різних нацменшин 
Закарпаття.

Слід зазначити, що ситуа-
ція у сфері міжнаціональних 
відносин у краї стабільна і 
контрольована. Задля за-
безпечення прав, інтересів 
національних та етнічних 
меншин Закарпаття під-
тримуємо постійний діалог 
із лідерами громад, пред-
ставниками громадських та 
благодійних організацій», 

– зауважив Мирослав Бі-
лецький.

Цей в ізит  важливий, 
оскільки дозволяє обʼєктив-
но проаналізувати ефектив-
ність впровадження Закону 
України «Про національні 
меншини (спільноти) Укра-
їни», Стратегії сприяння 
реалізації прав і можли-
востей осіб, які належать 
до ромської національної 
меншини, в українському 
суспільстві на період до 
2030 року та Державної ці-
льової програми «Єдність у 

розмаїтті» на період до 2034 
року. Водночас забезпечен-
ня прав людини, зокрема і 
представників нацменшин, 
– одна з умов вступу України 
до ЄС.

«Делегація проведе низку 
зустрічей у різних куточках 
Закарпаття, відвідає заклади 
освіти, де навчаються на-
цменшини, місця компактно-
го проживання ромів тощо. 
Очікуємо результатів моніто-
рингу, щоб врахувати їх у по-
дальшому», – додав очільник 
Закарпатської ОВА.

Представники Ради Європи 
та директорату Європейської 
Комісії завітали на Закарпаття  
з моніторинговим візитом
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У КНП «Хустська цен-
тральна лікарня імені 
Віцинського Остапа 
Петровича» розпочато 

капітальний ремонт даху в 
рамках проєкту «Капіталь-
ний ремонт даху лікарня-
ного корпусу на вул. Івана 
Франка, 113».

Проект повністю фінан-
сується за кошти місцевого 
бюджету, які були виділені на 
черговій сесії Хустської місь-
кої ради у розмірі 7 204 630 
грн на програму підтримки 
Хустської центральної лікарні.

При проектуванні враху-
вали навантаження під вста-
новлення сонячних панелей.

Завершення ремонтних ро-
біт планується до кінця року. 
Роботи ведуться так, щоб не 
перешкоджати лікувальному 
процесу в лікарні, забезпе-
чуючи комфорт та безпеку 
для пацієнтів і медичного 
персоналу.

«Цей проект – це не лише 
ремонт, а й довгострокова 
інвестиція в енергонезалеж-
ність лікарні. Ми прагнемо 
створити інфраструктуру, яка 

відповідатиме сучасним стан-
дартам енергоефективності», 
– говорить директор лікарні 
Михайло Пристая.

Цей проект є частиною 
загальної стратегії покра-

щення медичної  інфра -
структури в Хусті, що ма-
тиме позитивний вплив на 
якість послуг для пацієнтів 
і підвищить ефективність 
роботи лікарні.

Капітальний ремонт даху в Хустській лікарні:  
крок до енергоефективності

26 жовтня на стадіо-
ні «Карпати» від-
бувся Чемпіонат 
області з вільної 

боротьби серед юнаків та 
дівчат 2011 р.н. та молодших 
(U-13). Позмагатися за пе-
реможні й призові місця до 
міста над Тисою з’їхалися 85 
учасників із різних куточків 
Закарпаття.

Як повідомив головний 
суддя змагань, тренер-ви-
кладач з вільної боротьби КЗ 
«Хустська ДЮСШ «Хуст-Нар-
цис» Василь Цугорка, ці зма-
гання стали відбірковими 
до Чемпіонату України, який 
відбудеться 6-11 листопада у 
м.Коломия Івано-Франків-
ської області.

–Протягом дня на хустсько-
му борцівському килимі три-
вали цікаві та захоплюючі 
сутички між спортсменами. 
Нашу громаду представля-
ла найчисельніша коман-
да вихованців КЗ «Хустська 
ДЮСШ «Хуст-Нарцис». Кожен 
учасник намагався показати 
якнайкращий результат, щоб 
потрапити до складу збір-
ної команди Закарпатської 
області і взяти участь у чем-

піонаті України, – поділився 
Василь Цугорка.

Привітати юних спортс-
менів і побажати перемоги 
завітали й депутати Хустської 
міської ради Дмитро Білець-
кий та Сергій Сабов, які вже 
за доброю традицією підтри-
мують розвиток цього виду 
спорту в громаді.

– Такі заходи сприяють тому, 
щоб цей вид спорту розви-
вався і залучав усе більше ді-
тей до здорового та активного 
способу життя. Адже кожен 
гарний результат свідчить 

про щоденну та наполегли-
ву працю юних спортсменів 
і професіоналізм тренерів. 
Бажаю юні й надалі невпин-
но рухатися до поставлених 
цілей, батькам і тренерам 
дякую за підтримку, ЗСУ – за 
можливість проводити по-
дібні заходи, – прокоментував 
Дмитро Білецький.

За словами учасників, зма-
гання були нелегкими, сутич-
ки – запеклими, що додавало 
ще більшого азарту спортс-
менам.

–У мене був досить серйоз-
ний суперник, але вдалося 
здобути перемогу. Вільною 
боротьбою займаюся вже 
третій рік поспіль. До того 
було дзюдо. Взагалі дуже 
люблю спорт, він мене дисци-
плінує, дарує гарний настрій 
та силу, – поділився вражен-
нями 11-річний Данило Уман-
ський.

Гідно змагалися у своїх 
вагових категоріях і юні бор-
чині, демонструючи неабияку 
спортивну майстерність та 
техніку.

За підсумками змагань пер-
ше загальнокомандне місце 
здобула команда Хуста, другу 
сходинку посів Виноградів, 
третє місце – Кам’янське.

Загалом хустським спортс-
менам вдалося вибороти 9 
золотих та 11 срібних медалей.

I місце юнаки
Ярослав Вева (тренер В.Цу-

горка).
Данило Уманський (тренер 

В.Росоха).
Михайло Хамедов (тренер 

В.Цугорка).
Владислав Палій (тренер 

В.Цугорка).
I місце дівчата
Софія Довганич (тренер 

В.Росоха).
Єлізавета Уманська (тренер 

В.Росоха).
Аліна Тетеря (тренер В.Ро-

соха).
Аделіна Росоха (тренер 

В.Росоха).
Злата Вева (тренер В.Цу-

горка).
II місце юнаки
Любомир Пацкан (тренер 

І.Шайтілаєв).
Марк Анишинець (тренер 

О.Дзяпко).
Давид Бережник (тренер 

І.Шайтілаєв).
Андрій Холод (тренер І.

Шайтілаєв).

Станіслав Федина (тренер 
І.Шайтілаєв).

Крістіан Гергард (тренер 
В.Цугорка).

Роберт Каграманян (тренер 
І.Шайтілаєв).

II місце дівчата
Ела Гергард (тренер В.Цу-

горка).
Тетяна Гаврило (тренер 

В.Цугорка).
Каріна Тетеря (тренер В.Цу-

горка).
Ольга Маркович (тренер 

В.Росоха).
– Пишаюся нашими вихо-

ванцями. Знаю, що кожен із 
спортсменів мріяв про пере-
могу, маємо багато призерів, 
які посіли треті місця, однак, 
без сумнівів, найціннішим є 
досвід, здобутий під час та-
ких змагань. Хочу подякувати 
депутатам Хустської міської 
ради Дмитру Білецькому та 
Сергію Сабову за підтримку і 
розвиток юнацького спорту в 
громаді, дітям – за старання та 
наполегливу працю, нашим 
захисникам та захисницям 
– за можливість тренувати й 
виховувати спортивне май-
бутнє України, – підсумував 
Василь Цугорка.

Вітаємо переможців та ба-
жаємо подальших спортив-
них успіхів, гідно представи-
ти наш край на Чемпіонаті 
України.

У Хусті відбувся Чемпіонат Закарпатської 
області з вільної боротьби серед юнаків 
та дівчат 2011 р.н. та молодших (U-13)
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Відповіді на кросворд попереднього номера
ПО ГОРИЗОНТАЛІ: 1.Жуковський. 5.Авокадо. 9.Ман-

курт. 12.Капрал. 14.Оберіг. 16. Наміб. 18.Бринза. 19.Неон. 
20.Гастролер. 24.Есперанто. 26.Нагайка. 27.Маврикій. 
30.Весілля. 33.Пропорція. 36.Йогурт. 38.Хлор. 39.Заначка. 
40.Майгель. 41.Юнона. 42.Солярка. 43.Наливка.

ПО ВЕРТИКАЛІ: 2.Умка. 3.Одер. 4. Кума. 6. Вето. 7.Делі. 8. 
Ялта. 10.Камертон. 11.Берн. 12. «Кабаре». 13.Прикуп. 15.Гене-
рал. 16.Нестор. 17.Баланс. 20.Гандикап. 21.Регресія. 22.Ерре-
ра. 23. Ейфель. 25.Спам. 28.Апогей. 29.Авогадро. 31.Ящірка. 
32.Хайям. 34.Одарка. 35.Циклон. 37.Талія. 38.Ханти.

ПО ГОРИЗОНТАЛІ: 4. Відома українська фехтувальниця, 
дворазова чемпіонка Олімпійських ігор. 5. Український пись-
менник. 7. Нащадок від міжрасового шлюбу. 9. Одне з Семи 
чудес стародавнього світу, яке було розташовано в єгипетській 
Александрії. 10. «Солодке» місто на Харківщині. 11. Улюблений 
театральний жанр Марселя Марсо. 15. Різнобарвне коро-
мисло над дорогою повисло (загадка). 16. Формений знак на 
головному уборі. 17. Батьківщина Донатаса Баніоніса. 18. Стій-
ка сукупність низки симптомів. 21. Одноокий злодійкуватий 
персонаж з казки про Буратіно. 23. Зневажливе прізвисько 
молодої недосвідченої людини. 24. ... пролежиш – взимку з су-
мою побіжиш. 26. Богиня смерті в індуїзмі, дружина Шиви. 29. 
Льотчик-космонавт №2. 31. Французький дитячий письменник, 
автор казок «Хлопчик-Мізинчик», «Червона шапочка», «Кіт у 
чоботях», «Синя борода» та інших. 32. Численний народ, який 
мешкає на територіях Туреччини, Сирії та Ірану, але не має своєї 
державності. 33. Повітряна атака. 34. Видатний норвезький ман-
дрівник-полярник. 35. Єдина річка, що витікає з озера Байкал.

ПО ВЕРТИКАЛІ: 1. Побічний продукт металургійного проце-
су. 2. Тунгуський «прибулець». 3. Ім’я французької кіноакторки. 
Жирардо. 4. Груба та нахабна поведінка людини у спілкуванні. 
6. Місяць обов’язкового посту у мусульман. 7. Пристрій для за-
пікання продуктів на вугіллі або дровах. 8. Краще одна... перед 
тобою, ніж дві за тобою. 11. Паломник, учасник релігійної подо-
рожі. 12. Рідний штат 42-го Президента США Білла Клінтона. 13. 
Гносеологічна категорія, яку Арістотель вважав дорожчою за 
друга Платона. 14. Американська бойова машина піхоти, яку 
успішно застосовують українські військові у війні з рашистами. 
18. Голова Ради міністрів Російської імперії, вбитий у Києві в 
1911 році. 19. Друга ланка у трійці видатних сліпих – Гомер,... та 
Паніковський. 20. Один з найжахливіших маніяків ХХ століття. 21. 
Солодке пухке бездріжджове печиво. 22. Деревце з колючими 
гілками та цілющими жовтими плодами. 25. Місто, яке пред-
ставляє італійський футбольний клуб «Ювентус». 27. Головна 
артерія кровоносної системи. 28. Іржа їсть залізо, а... – серце. 
30. Кінорежисер, який отримав шубу з плеча Іоанна Грозного.


